



# MALCOLM CANN

1895–1914

## HOMETOWN HERO

**Malcolm Cann** of Yarmouth, Nova Scotia, was one of the first Canadian servicemen to die in combat during the Great War.

Cann was in the first class of cadets to graduate from the Royal Naval College of Canada in Halifax in 1913. A Midshipman, he temporarily joined the British fleet. Sadly, he and three other Nova Scotians serving onboard HMS *Good Hope* died at the Battle of Coronel on 1 November 1914, off the coast of Chile. The others were Arthur Silver and William Palmer of Halifax, and John Hatheway from Granville. Cann was just 19.

Cann is honoured on the Halifax Memorial in Point Pleasant Park, dedicated to those who died in the World Wars with unknown graves.

## HÉRO DE CHEZ NOUS

**Malcolm Cann**, de Yarmouth, en Nouvelle-Écosse, fut l'un des premiers militaires canadiens à tomber au combat pendant la Grande Guerre.

Malcolm Cann fait partie de la première cohorte d'élèves-officiers à obtenir le diplôme du Royal Naval College of Canada, à Halifax, en 1913. Aspirant de marine, il intègre temporairement la flotte britannique. Malheureusement, lui et trois autres Néo-Écossais embarqués à bord du HMS *Good Hope* périssent à la bataille de Coronel, le 1<sup>er</sup> novembre 1914, au large du Chili. Les autres sont Arthur Silver et William Palmer d'Halifax, et John Hatheway, de Granville. Malcolm n'a alors que 19 ans.

Malcolm Cann est cité sur le monument commémoratif du parc Point Pleasant, à Halifax, dédié à ceux qui sont tombés au combat dans les deux guerres mondiales et qui n'ont pas de sépulture connue.



Image: Yarmouth County Museum and Archives. Image: Musée et archives du comté de Yarmouth.